

ធម្មទេសនារបស់លោកអភិបាល អូលីវីយេ
អភិបូជាខ្ពស់កំណើតព្រះនាងម៉ារី
អរិយក្សត្រ ថ្ងៃទី០៨ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០២០
ព្រះនាងម៉ារីជាពូជក្នុងការបង្កើតមនុស្សលោក និងពិតព្រឺ

អត្ថបទទី១៖ មីកា ៥,១-៤ក

ចាប់ពីពេលនេះទៅ ស្តេចនោះមានអំណាចឧត្តុង្គឧត្តម រហូតដល់ទីជាចម្រើនយាលនៃផែនដី។
មីកា ៥,៣

ដំណឹងល្អ៖ ម៉ាថាយ ១,១-១៦,១៨-២៣

មើល! ស្រ្តីព្រហ្មចារីនឹងមានផ្ទៃពោះ នាងនឹងសម្រាលបានបុត្រមួយដែលគេនឹងថ្វាយ ព្រះ
នាមថា “អេម៉ានូអែល” ប្រែថា ព្រះជាម្ចាស់គង់ជាមួយយើង។ មថ ១,២៣

បងប្អូនជាទីស្រឡាញ់!

ពេលយើងនិយាយអំពីថ្ងៃកំណើត ប្រហែលយើងគិតដល់ឪពុកម្តាយ ព្រះនាងម៉ារីកើត
បានដោយសារព្រះជាម្ចាស់ប្រទានជីវិត ដោយណែនាំឲ្យយាយហាណានិងតាយ៉ូហានគឺមបង្កើត
គ្រួសារមួយដ៏សុខសាន្ត។ ថ្ងៃនេះជាឱកាសមួយ ដើម្បីអរព្រះគុណព្រះជាម្ចាស់ដែលបានប្រទាន
ជីវិតដល់យើងរៀងៗខ្លួន និងអរព្រះគុណព្រះជាម្ចាស់សម្រាប់ឪពុកម្តាយរបស់យើង។ ទោះបី
ឪពុកម្តាយរបស់បងប្អូនមួយចំនួនបានស្លាប់ហើយ យើងអរព្រះគុណព្រះជាម្ចាស់សម្រាប់ឪពុក
ម្តាយដែលបានស្រឡាញ់គ្នា និងដែលបានណែនាំឲ្យយើងមានជីវិតលើផែនដីនេះ ដូចព្រះនាងម៉ារី
ដោយសារយ៉ូហានគឺមនិងហាណាណែនាំឲ្យព្រះនាងម៉ារីមានជីវិត មានជីវិតដោយសារព្រះជា
ម្ចាស់។

ជាឱកាសមួយដើម្បីអរព្រះគុណព្រះជាម្ចាស់ ដែលបានជ្រើសរើសយើងឲ្យទៅជាបុត្រា
បុត្រីរបស់ព្រះអង្គ។ ពេលយើងស្តាប់ដំណើរជីវិតរបស់ព្រះនាងម៉ារីប្លែក ដោយសារព្រះនាងម៉ារី
មិនមែនជាបុត្រីធម្មតារបស់ព្រះជាម្ចាស់ទេ។ ដូចយើងបានស្តាប់នៅក្នុងព្រះគម្ពីរដំណឹងល្អ ព្រះ
ជាម្ចាស់បានជ្រើសរើសពីព្យាករឹមកម្លោះ ព្រះជាម្ចាស់បានជ្រើសរើសព្រះនាងម៉ារីឲ្យធ្វើជាម្តាយ
របស់ព្រះយេស៊ូ។ ព្រះនាងម៉ារី បានរស់នៅដោយបានទទួលការអប់រំពីឪពុកម្តាយ ប៉ុន្តែដោយធ្វើ
តាមព្រះហឫទ័យរបស់ព្រះជាម្ចាស់។ យ៉ូហានគឺមនិងហាណា បានយកចិត្តទុកដាក់អប់រំព្រះនាង
ម៉ារីដើម្បីឲ្យទៅជាកូនស្រីដែលគោរពសាសនានៅក្នុងសាសនាយូដា។ តាមប្រពៃណី យើងដឹង
ថាព្រះនាងម៉ារីបាននៅព្រះវិហារយេរូសាឡឹមយូរឆ្នាំ ពីក្មេងរហូតដល់អាយុ១២ឆ្នាំ។ ព្រះនាងម៉ារី
បាននៅព្រះវិហារ បានទទួលការអប់រំយ៉ាងពិសេសដើម្បីនៅជិតស្និទ្ធជាមួយព្រះជាម្ចាស់។

យ៉ូហានគឺមនិងហាណា មិនដែលនឹកឃើញថាកូនស្រីរបស់ខ្លួនអាចខ្លាចជាម្តាយរបស់ព្រះ ជាម្ចាស់ទេ កូនស្រីរបស់គេជាស្រ្តីដែលព្យាករីបាននិយាយពីដើមរៀងមក **“មានស្រ្តីម្នាក់នឹង សម្រាលបានកូនមួយ ដែលកូននេះមានឈ្មោះថាអេម៉ាណូអែល ព្រះជាម្ចាស់គង់នៅ”**។ ប៉ុន្តែយ៉ូ ហានគឺមនិងហាណា បានយកចិត្តទុកដាក់អប់រំកូន ណែនាំកូនតាមព្រះហឫទ័យរបស់ព្រះជា ម្ចាស់ ឲ្យជិតស្និទ្ធជាមួយព្រះជាម្ចាស់។ គម្រោងការរបស់ព្រះជាម្ចាស់ បានគោរពតាមរយៈឪពុក ម្តាយ។ សម្រាប់ឪពុកម្តាយ យើងត្រូវការគិតដែរយើងមិនដឹងថាកូនរបស់យើងនៅថ្ងៃអនាគតទៅ ជាយ៉ាងណា ប៉ុន្តែយើងដឹងថាពីមួយថ្ងៃទៅមួយថ្ងៃព្រះជាម្ចាស់មានគម្រោងការហើយ យើងមាន តួនាទីក្នុងការអប់រំណែនាំ។ នៅក្នុងព្រះសហគមន៍ដ៏ដូចគ្នាដែរ យើងជាបងប្រុសបងស្រី យើងជា ប្អូនប្រុស យើងជាគ្រូអប់រំជំនឿ យើងមានតួនាទីនេះដែរ គឺអប់រំណែនាំដើម្បីស្គាល់ព្រះហឫទ័យ ព្រះជាម្ចាស់រៀងៗខ្លួន។

ថ្ងៃនេះ ជាឱកាសមួយដើម្បីអរព្រះគុណព្រះជាម្ចាស់ និងដើម្បីលើកទឹកចិត្តយើងឲ្យយើង ធ្វើដូចម្តេចដើម្បីធ្វើតាមគម្រោងការរបស់ព្រះជាម្ចាស់។ ដូចលោកយ៉ូសែប គាត់សប្បាយចិត្តនៅ ពេលជិតបានរៀបការជាមួយស្រ្តីម្នាក់ដែលស្អាត ដែលល្អគ្រប់លក្ខណៈ តែគាត់មិនសប្បាយចិត្ត នៅពេលដឹងថាព្រះនាងម៉ារីមានផ្ទៃពោះ ទាំងដែលខ្លួនមិនទាន់បានរួមរស់ជាមួយគ្នាផងនោះ។ ប៉ុន្តែ លោកយ៉ូសែបបានស្តាប់នៅក្នុងសុបិននិមិត្តថា **“ព្រះហឫទ័យរបស់ព្រះជាម្ចាស់ដែលបាន ណែនាំឲ្យគាត់ព្រមទទួលព្រះនាងម៉ារី កុំចោលគាត់ដោយសារនេះជាព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធដែល ណែនាំឲ្យព្រះនាងម៉ារីមានផ្ទៃពោះ”** យើងធ្វើដូចម្តេចដើម្បីយកចិត្តទុកដាក់នឹងព្រះហឫទ័យរបស់ ព្រះជាម្ចាស់។

នៅពេលយើងនឹកឃើញរឿងរបស់ព្រះនាងម៉ារី ដែលទៅជាមាតារបស់ព្រះជាម្ចាស់ នៅ ពេលព្រះនាងម៉ារីបានប្រសូតបីដូចជាពិភពលោកទាំងមូលបានកើតសាជាថ្មី។ មនុស្សលោកបាន កើតម្តងនៅពេលព្រះជាម្ចាស់បានបង្កើតមនុស្សតាមរយៈអាដាំនិងអេវ៉ា ប៉ុន្តែនៅពេលព្រះនាងម៉ារី កើតបីដូចជាមនុស្សលោកយើងកើតសាជាថ្មី។ ថ្ងៃនេះ ដែលយើងគោរពខ្ជបកំណើតរបស់ព្រះ នាងម៉ារី ជាឱកាសមួយដើម្បីនឹកឃើញដល់មនុស្សលោកយើង ដោយចូលយ៉ាងជ្រៅឲ្យយើង ដែលជាគ្រីស្តបរិស័ទជួយ ដើម្បីបង្កើតមនុស្សលោកថ្មី ដើម្បីបង្កើតសង្គមថ្មី។ សព្វថ្ងៃពិភពលោក របស់យើង សង្គមរបស់យើង មានរបូសយ៉ាងខ្លាំងដោយសារជំងឺកូវីដ១៩ មានមនុស្សជាច្រើន បាត់បង់ជីវិត បាត់បង់ការងារ បាត់បង់សេចក្តីសង្ឃឹមនៅក្នុងជីវិត។ អ្នកដែលបាត់បង់ច្រើនជាងគេ គឺអ្នកក្រីក្រ ដែលណែនាំឲ្យពួកគាត់កាន់តែយ៉ាប់ទៅៗ។ ប៉ុន្តែ យើងដឹងថានៅក្នុងព្រះនាងម៉ារី ព្រះ ជាម្ចាស់កំពុងបង្កើតមនុស្សលោកថ្មី កំពុងបង្កើតសង្គមថ្មី។ នៅក្នុងដែររបស់យើងដែលជាបុត្រា

បុត្រីព្រះជាម្ចាស់យើងមានសមត្ថភាពដូចព្រះនាងម៉ារីដែរ យើងមានសមត្ថភាពដើម្បីចូលរួមក្នុង
ការបង្កើតមនុស្សលោកថ្មី ចូលរួមបង្កើតសង្គមថ្មី ចូលរួមបង្កើតពិភពលោកថ្មី។

នៅថ្ងៃទី០១ ខែកញ្ញា កន្លងទៅនេះយើងបានប្រារព្ធ ទិវាការពារបរិស្ថានធម្មជាតិពិភព
លោក ពេលយើងគោរពទិវានេះ យើងត្រូវការនឹកឃើញដែរថា យើងជាអ្នកចូលរួមបំផ្លាញឬ
ណែនាំឲ្យពិភពលោករបស់យើងទៅជាពិភពយ៉ាងស្អាតពោរពេញដោយជីវិត។ យើងត្រូវគិត
ពិចារណា សព្វថ្ងៃជីវិតជាអាទិភាព នៅពេលប្រទេសនីមួយៗបានបិទទ្វារដោយសារជំងឺកូវីដ១៩
បានបិទសេដ្ឋកិច្ច បានបិទទំនាក់ទំនង បានបិទអ្វីៗទាំងអស់ ដើម្បីសង្គ្រោះជីវិត។ ជីវិតជាអាទិ
ភាពទីមួយ ជីវិតជាព្រះអំណោយទានដែលយើងបានទទួលពីព្រះជាម្ចាស់ ជាអ្វីដែលយើងត្រូវតែ
ការពារថែរក្សាជានិច្ច។

ថ្ងៃនេះជាឱកាសមួយដើម្បីអរព្រះគុណព្រះអង្គ ដែលបានប្រទានព្រះនាងម៉ារីដែលជាពូជ
ក្នុងការបង្កើតមនុស្សលោក ដើម្បីបង្កើតពិភពថ្មី។ ជាឱកាសមួយ ដើម្បីឲ្យយើងទាំងអស់គ្នាដែល
ជាគ្រីស្ទបរិស័ទចាប់ផ្តើមភ្ញាក់ស្មារតី ឥលូវនេះយើងកំពុងចេញពីវិបត្តិនៃជំងឺកូវីដ១៩ បន្តិចម្តងៗ
សកម្មភាពរបស់យើងនៅក្នុងព្រះសហគមន៍កើតសាជាថ្មី យើងធ្វើដូចម្តេចដើម្បីឲ្យព្រះសហគម
ន៍របស់យើងដែលបានស្ងៀមស្ងាត់ប៉ុន្មានខែកន្លងមកត្រូវបន្ត។ មិនមែនស្ងៀមស្ងាត់ឥតប្រយោជ
ដោយសារគ្រប់ដំណឹងដែលព្រះនាងម៉ារីបានទទួល ព្រះនាងបានទុកនៅក្នុងដួងចិត្តរបស់គាត់
ព្រះនាងម៉ារីស្ងៀមស្ងាត់ណាស់នៅក្នុងដំណឹងល្អ។ ប៉ុន្តែ ស្ងៀមស្ងាត់ដោយមានផ្លែយ៉ាងច្រើន
ព្រះនាងម៉ារីឥតមានស្នាដៃអស្ចារ្យតែព្រះនាងម៉ារីជាម្តាយរបស់ព្រះជាម្ចាស់ ជាម្តាយរបស់ព្រះ
យេស៊ូនិងបានធ្វើដំណើរជាមួយព្រះយេស៊ូរហូតដល់ព្រះយេស៊ូសោយទិវង្គត។ នេះជាឱកាស
មួយ ដើម្បីរិះគិតទោះបីស្ងៀមស្ងាត់ក៏ដោយយើងអាចមានផ្លែយ៉ាងច្រើន លុះត្រាតែយើងចូលរួម
យ៉ាងជិតស្និទ្ធជាមួយព្រះនាងម៉ារី ដែលជាម្តាយរបស់យើង ដែលយកចិត្តទុកដាក់ធ្វើតាមព្រះ
ហឫទ័យរបស់ព្រះជាម្ចាស់។

ដូច្នេះ យើងជាឪពុកម្តាយ យើងជាកូន យើងជាព្រះសហគមន៍ យើងធ្វើដូចម្តេចដើម្បីចូល
រួមយ៉ាងជ្រៅតាមរបៀបយើង តាមសមត្ថភាពយើងនៅក្នុងគម្រោងការរបស់ព្រះជាម្ចាស់ ដោយ
ធ្វើតាមព្រះហឫទ័យព្រះអង្គដើម្បីបង្កើតមនុស្សលោកថ្មី។ អាម៉ែន។